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Az u to lsó  BL győztes m agyar
Interjú Bölöni Lászlóval, aki felfedezte Cristiano Rónáidét

Bölöni László 1953.
március 11-én, Ma

rosvásárhelyen szüle
tett. Középpályás, 1970- 
től 1992-ig futballozott, 
majd 1992-től a mai na
pig edzősködik.

Táborfalvai MOZAIK:
Meséljen a kezdetekről, 
mennyi munka, kitartás 
kellett, hogy eljusson a 
futball csúcsára?
Bölöni László: Számom
ra a futball soha nem je 
lentette a munkát, mindig csak szórakozás volt. Néha sok 
volt, fárasztó volt, de összességében kellemes érzést keltet
te. Gyermekálmaimra visszagondolva mindig arra készül
tem, hogy komoly csapatban fogok futballozni.

Játszottam a Dicsőszentmártoni törpe csapatában, 
majd rövid ideig az ifi csapatban. Közben persze egyéb 
sportokat is űztem, egész komolyan asztaliteniszeztem, ko
saraztam, de mindig tudtam, hogy a futball a fő  célom.

T.M.: Utolsó válogatott mérkőzését 1988-ban játszotta. Ek
kor jó formában futballozott, mégse kapott meghívót az akkor 
szövetségi kapitánytól, a magyar származású Jenei Imrétől. 
B.L.: Pályafutásom során kétszer nem hívtak meg a válo
gatottba, egyszer a már említett magyarokkal egy selejte
zőbe kerüléskor, akkor Kovács István volt a kapitány, majd 
Jenei idején.

megtettek volna, csak változtassam meg a nevemet. Szük
ség volt rám a válogatottnál, mindaddig, amíg a román 
válogatott egy csoportba nem került a magyarral. Akkor 
másfél évig nem hívtak meg. Amikor a csapaton belül tá
madtak nehézségeim a magyarságom miatt, akkor rövid 
idő alatt kiharcoltam magamnak a tiszteletet. Tehát voltak 
kellemetlenségek, de ezeken sikerült túljutnom.

T.M.: A Marosvásárhely után következett a Steua Bu
karest, amellyel többek Bajnokcsapatok Európa Kupáját 
nyert (ma már BL-nek hívják). Talán kevesen tudják, hogy 
két magyar van, aki játékosként magasba emelhette ezt a 
trófeát, az egyik Puskás Ferenc a másik Bölöni László. 
B.L.: Nagyon büszke vagyok, hogy olyan címet sikerült 
megnyernem, mint Puskásnak.

T.M.: Mikor érezte azt, hogy kezd komolyra fordulni a 
pályafutása?
B.L.: Leigazoltak a Dicsőszentmártoni 3. osztályú csapat
hoz, ahol 15-16 évesen a tartalékok közé verekedtem ma
gam. Ekkor sikerült bekerülni egy országos f i  futball tá
borba, ahol a nyarat töltöttem. Ennek az volt a célja, hogy 
kiválogassa a következő év f i  válogatottját. Itt a két évvel 
idősebbek közé kerültem, ahonnan már nem is kerültem 
ki, vagy az első vagy a második válogatottban szerepeltem 
rendszeresen.

Egy másik fontos momentuma a pályafutásomnak a 
Skóciában rendezendő Ifjúsági Európa Bajnokságra való 
kijutás, ahol a lengyelekkel és a szovjetekkel voltunk egy 
csoportban. A lengyelek ellenni mérkőzés sorsdöntő volt 
számunkra, mert győzni kellett, hogy kijussunk az EB-re. 
Az utolsó percekben én rúgtam a sorsdöntő gólt. Ekkor 
végképp elindult a karrierem, felfigyeltek rám és többet 
nem kerültem ki a válogatók látószögéből.

Ezután elkezdtek hívogatni nagyobb csapatok, míg vé
gül elszerződtem az ASA Marosvásárhely csapatához, ahol 
14 évet töltöttem.

T.M.: Ön 108-szoros román válogatott labdarúgó volt, 23- 
szor viselte a csapatkapitányi karszalagot. Milyen érzés 
volt magyarként megélni mindezt.
B.L.: Nem igazán szeretem ezt boncolgatni, persze voltak 
dolgok, amiket ki kellett kérnem magamnak. Volt, hogy a 
bírói lapon a nevemen a két pontot nekem kellett felten
ni az ö betűre, vagy amikor a Steuához hívtak, mindent

T.M.: Elég furcsa, hogy mindketten magyarok.
B.L.: Ez egy kicsit jellemző a fajtánkra. Tudom, hogy> 
Kovács Pisti esetében egy központról jövő utasítás volt, 
Jenéinél nyomást gyakoroltak. Kényelmetlen lett volna a 
két szövetségi kapitánynak ellenállni. Érdekes, hogy ami
kor Mircea Lucescu volt az edző, ő szembeszállt a felsőbb 
hatalommal román létére és kijelentette, neki szüksége van 
Bölönire és beválogatott.

T.M.: Ön immár 18 éve edzősködik, sok tapasztalatot 
szerzett, volt többek között a Sporting Lisszabon, a Mona
co, a Standard Liege és a román válogatott edzője is. Miért 
van az, hogy a magyar válogatottnál többször felmerült a
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Bölöni László és felfedezettje, Cristiano Ronaldo

gokra is, aki beszéli a nyelvet, mert sokszor kell különböző 
emberekkel kommunikálni.

T.M .: Most Abu-Dabiba szerződött, hogy jött ez a lehetőség? 
B .L .: Már jártam ott, kellemes és nehéz volt. Szép emlékek
kel tértem vissza Franciaországba. Ahhoz, hogy Európában 
helyezkedhettem volna el, még várnom kellett volna, rizikós 
volt, úgyhogy aláírtam egy évre, azt hiszem jól döntöttem.

T .M .: Szeretne még nagy csapatnál dolgozni?
B .L .: Persze hogy szeretnék, de nem könnyű. Új generá
ciók-, új munkastílusok jönnek, rendkívül nehéz fennma
radni, de lekopogom, eddig mindig sikerült megtalálnom 
a számításomat.

neve, de mégsem Önt, hanem nagynevű, de tapasztalatlan, 
külföldi kirakatedzőket szerződtettek, ahelyett hogy kiak
názták volna az Ön szakmai tapasztalatát, magyarságát. 
B.L.: Erről inkább az illetékeseket kellene megkérdez
ni. Nekem a magyar labdarúgáshoz nem sok közöm volt. 
Én ellenfélként, előbb játékosként, majd edzőként mindig 
győzni akartam a magyarok ellen is. Ez nekem fontos volt, 
hogy bizonyíthassam a románoknak, milyen a becsületes 
magyar ember. Természetesen, amikor hallottam, olvas
tam, hogy német, holland edző kerül a válogatott élére, 
megfordult a fejemben, a fene megegye, ha azokat megke
resték, engem miért nem?

T.M .: Néhány éve, amikor újra felmerült a neve a váloga
tott élén, Ön egy újságban bővebben kifejtette, hogy a ma
gyar futballt a legalsóbb osztálytól a legfelsőbbig át kell 
alakítani, a struktúráját meg kell változtatni ahhoz, hogy 
előre lépés legyen a futballunkban.
B .L .: Mindaddig, amíg erre nem lesznek képesek, addig 
ne várjon senki előrelépést erről a mélypontról, ahol a mai 
magyar futball van. Lényeges változás nem fog történni. 
A magyar válogatottnak nem egy edzőre van szüksége, az 
utolsó sikeres edzők Mészöly és Mezey voltak, ami nagyon 
rég volt. Azóta minden edző rossz edző lenne? Én nem hi
szem, itt más probléma van. Olyan emberre van szükség, 
aki átlátja az itthoni problémákat, van rálátása a kinti do!-

T .M .: Meddig szeretné még csinálni?
B .L .: Minél tovább, bár fárasztó és rendkívül igénybe ve
szi az embert.

T .M .: Köszönöm, hogy szakított rám néhány percet.
B .L .: Én is köszönöm a beszélgetést.

P ó ly á k  C sa b a
Játékosként
Id ő s z a k Klub M é rk ő z é s  (g ó l)
1 9 7 0 - 1 9 8 4 m  ASA M a ro s v á s á rh e ly 4 0 6  ( 6 4 )
1 9 8 4 - 1 9 8 7 M  S te a u a  B u cu re§ ti 9 7  ( 2 4 )
1 9 8 7 - 1 9 8 8 i i  R a c in g  J e t  B ru x e lle s 1 6 ( 0 )
1 9 8 8 - 1 9 8 9 11  U S C re te il 1 1 ( 2 )
1 9 8 9 - 1 9 9 2 11  U S O r le a n s 7 7 ( 4 )

Válogatott
1 9 7 5 - 1 9 8 8 M  R o m á n ia 1 0 8  ( 2 5 )

Edzőként
I d ő s z a k Klub
1 9 9 2 - 2 0 0 0 l  l A S  N a n c y
2 0 0 0 - 2 0 0 1 i i  R o m á n ia
2 0 0 1 - 2 0 0 3 m  S p o r t in g  L isszab o n
2 0 0 3 - 2 0 0 6 1 1  S t a d e  R e n n a is
2 0 0 6 - 2 0 0 7 1 1  AS M o n a c o
2 0 0 7 - 2 0 0 8 e =  E l-D z s a z ira
2 0 0 8 - 2 0 1 0 11  S t a n d a r d  d e  Lieg

APRÓ árak KICSINY boltja
(Táborfalva, Ady Endre utca vége,Vadrózsa virágüzlet mellett.)

AKCIÓS termékeink:
STRAND-labda: 280 Ft 
Úszógumi (bébi + gyerek): 280 Ft 
Karúszó: 280 Ft 
Fali óriás legyezők: 1800 Ft 
Díszpárnák: 980 Ft/db 
Homokozó szett: 300 Ft/szett

Kínálatból:
Iskola táskák: 2000 Ft-tól
BIZSUK: 200 Ft-tól
Tolltartók: Walt Disney: 290 Ft-tól
Olajlámpások: 300 Ft-tól
Női-férfi divattáskák: 1150 Ft-tól - 3600 Ft-ig

Nvitvatartás: Hétfőtől-Péntekig: 10:00-18:00 
Szombat: 08:00-13:00
Vasárnap: ZÁRVA

AKCIÓS termékeink a készlet erejéig tartanak!
A kedvezménykártya az Akciós termékekre nem használható fel!


